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I denna samrådsredogörelse sammanställs och sammanfattas hur samrådet bedrivits, vilka
synpunkter som kommit in från enskilda, myndigheter och organisationer samt var yttrandena,
minnesanteckningar och protokoll från samrådet finns i sin helhet. I samrådsredogörelsen visar
Trafikverket hur de inkomna synpunkterna beaktats.

Minnesanteckningar från samråd och yttranden finns diarieförda under TRV 2018/134428.

1 Sammanfattning
Vid samråd inför Länsstyrelsens beslut om betydande miljöpåverkan omfattade projektet sträckan
från trafikplats Vellinge till trafikplats Petersborg. Enskilda samrådsmöten har genomförts med
länsstyrelsen i Skåne län, Skånetrafiken, Vellinge kommun och Malmö kommun.  För de enskilda
som kan bli särskilt berörda har samrådsmöte på orten i Vellinge genomförts. Inbjudan till samråd
med allmänheten och övriga organisationer/föreningar och företag har skett genom annonsering i
Sydsvenskan där de haft möjlighet att närvara på samrådsmötet i Vellinge. Samrådremiss genom
brev har genomförts med Region Skåne och Försvarsmakten samt med övriga berörda
myndigheteter, ledningsägare, organisationer/föreningar och företag.

Vid utformning av planförslaget har samrådet genomförts under två perioder. Vid den första
samrådsperioden år 2020 omfattade projektet en längre sträcka av E6 mellan trafikplats Vellinge
och trafikplats Petersborg. Vid den andra samrådsperioden år 2022/2023 hade projektet en ny
geografisk avgränsning med en kortare sträcka av E6 mellan trafikplats Västra Klagstorp och
trafikplats Petersborg. Enskilda samrådsmöten har genomförts med länsstyrelsen i Skåne län,
Region Skåne, Skånetrafiken, Malmö kommun och berörda ledningsägare. De enskilda som kan bli
särskilt berörda av markintrång har erbjudits enskilda samrådsmöten. De har även fått brev där de
kan ta del av handlingarna på Trafikverkets hemsida. Samrådsremiss genom brev har genomförts
med Försvarsmakten samt med övriga berörda myndigheteter, ledningsägare,
organisationer/föreningar och företag. Samråd med allmänheten och övriga
organisationer/föreningar och företag har skett genom annonsering i Sydsvenskan där de haft
möjlighet att ta del av handlingar på Trafikverkets hemsida.

2 Samrådskrets
Vid samråd inför Länsstyrelsen beslut om betydande miljöpåverkan har samrådskretsen omfattat
Länsstyrelsen i Skåne, Vellinge och Malmö kommun, regional kollektivtrafikmyndigheten Region
Skåne och enskilda som kan antas bli särskilt berörd av det nya vägförslaget. Samrådskretsen har
även utökats med övriga berörda myndigheteter, ledningsägare, organisationer/föreningar och
företag för att tidigt informera om projektet och få in information/synpunkter på det nya
vägförslaget. Samrådskrets har haft samma avgränsning även vid första samråd om utformningen av
planförslaget. Vid andra samrådet om utformningen av planförslaget har inte Vellinge kommun
ingått.

Länsstyrelsen beslutade att projektet antas medför betydande miljöpåverkan vilket innebär att
samrådskretsen har utökats med allmänheten, övriga berörda statliga myndigheter och
organisationer utöver dem som redovisas i ovanstående stycke.
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3 Samråd
3.1. Samråd inför Länsstyrelsens beslut om betydande

miljöpåverkan
Samrådet inför länsstyrelsens beslut avsåg det ursprungliga projektet som omfattade en längre
sträcka av E6 mellan trafikplats Vellinge och trafikplats Petersborg.

Samråd med berörd länsstyrelse
Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med länsstyrelsen i Skåne län 2019-11-13.

Följande synpunkter framfördes:

 Inget intrång får göras i den synliga fornlämningen Talshög.

 Miljökvalitetsnormen för vattenförekomsternas status får inte försämras på
kvalitetsfaktornivå eller bidra till att försvåra uppnående av god status.

 Om broarbeten vid Gessiebäcken utförs ska bedömning av risken för påverkan på Natura
2000 göras.

Trafikverkets svar: Trafikverket notera synpunkterna och det har studeras vidare under
framtagande av utformningen av planförslaget.

Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev till länsstyrelsen i Skåne län 2019-11-13.
Samrådsunderlaget har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i
Malmö från 2019-11-25 till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26.

 Inga synpunkter inkom.

Samråd med Malmö kommun
Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med Malmö kommun 2019-11-05.

 Projektet presenterades och en dialog hölls utifrån påverkan för allmänheten och Malmö
stads intresse. Inga synpunkter som påverkar projektets framdrift i detta skede framfördes.

Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev till Malmö kommun 2019-11-13. Samrådsunderlaget
har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i Malmö från 2019-11-25
till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26.

Följande synpunkter framfördes:

 Det bör framgå tydligare hur en kapacitetsutbyggnad av E6 specifikt kan främja
kollektivtrafikens framkomlighet.

Trafikverkets svar: I samrådsunderlaget framgår det att åtgärden är en del av ett större
åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo
och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet
vilket även påverkar positivt för resterande trafikslag.
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 I samband med breddning av vägen med tillhörande broar bör det utredas hur korsande
gång- och cykelförbindelse tvärs E6 kan förbättras.

Trafikverkets svar: I projektet ingår inte att förändra befintliga broar, där det är möjligt att passera
för gående och cyklister, utan vägen ska anpassas till den brobredd som finns idag.

 Utbyggnaden innebär en förväntad ökning av utsläppen från trafiken. Luftkvaliteten
kommer få stor påverkan lokalt även utanför det aktuella projektområdet. Hur
trafikökningen kommer påverka trafiksituationen, luft och bullersituationen vid exempelvis
Dalaplan och Nobelvägen behöver utredas.

Trafikverkets svar: Projektet är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. Målet med hela åtgärdspaketet är
att fler väljer att åka buss vilket i sin tur leder till att trafik-, luft- och bullersituationen vid exempelvis
Dalaplan och Nobelvägen förbättras.

Malmö kommunstyrelsen har inkommit med synpunkter på samrådsunderlaget efter länsstyrelsens
beslut om betydande miljöpåverkan som bekräftar ovanstående synpunkter (2020-04-16).

Samråd med Vellinge kommun
Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med Vellinge kommun 2019-11-05.

Följande synpunkter framfördes:

 Kommunen är positiva till utbyggnaden av ett ytterligare körfält för alla trafikslag.

Trafikverkets svar: Åtgärden är en del av ett stort åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett
ytterligare körfält för att ökar bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för alla
trafikslag.

Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev 2019-11-13 till Vellinge kommun. Samrådsunderlaget
har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i Malmö från 2019-11-25
till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26.

Följande synpunkter framfördes:

 Trafikstörningar under byggtiden bör samordnas med de planerade åtgärderna mellan
Falsterbonäset och Malmö för att minimera negativ påverkan på trafikanterna.

 Bullerutredningen bör även gälla hela påfartsrampen i trafikplats Vellinge.

Trafikverkets svar: Målet är att trafiken ska påverkas så lite så möjligt under utbyggnaden. Det
pågår planering av dess utbyggnad och hur vi kan minminera störningarna. Bullerutredningen följer
Trafikverkets riktlinjer med hur avgränsningen utförs och det påbörjas under framtagande av
Samrådshandlingen.
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Samråd med Region Skåne
Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev 2019-11-13 till Region Skåne. Samrådsunderlaget har
funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i Malmö från 2019-11-25 till
2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26.

Följande synpunkter framfördes:

 Är positiv till att åtgärden följer tidigare genomförda åtgärdsvalsstudier och att det
förverkligas. Det är viktigt att planerade åtgärder tillgodoser och förbättrar
kollektivtrafikens framkomlighet i stråket Malmö-Vellinge-Näset.

Trafikverkets svar: Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett
ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande
trafikslag.

Samråd med Försvarsmakten
Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev 2019-11-13 till Försvarsmakten. Samrådsunderlaget
har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i Malmö från 2019-11-25
till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26.

Följande synpunkter framfördes:

 Vägar och broar ska klara tunga transporter (totalvikt 100 ton, axeltryck 12 ton, bredd
4,2 m).

 Under byggnationen måste framkomligheten säkerhetsställas för tunga transporter
(totalvikt 100 ton, axeltryck 12 ton, bredd 4,2 m).

Trafikverkets svar: Åtgärden påverkar inte befintliga broar eller vägens bärighet. Det får hanteras
genom dispensärende tyngre/längre/bredare transporter som söks hos Trafikverket.

Samråd med allmänheten och de enskilda som kan bli särskilt berörda
Samrådsmöte och samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev 2019-11-13 till särskilt berörda. Det har även
annonserats om samråd 2019-11-24 i Sydsvenskan och på Skånetrafikens skärmar i buss nummer
100, 144, 146, 150, 151, 152, 181, 182, 183, 184, 190 och 300 från 2019-12-05 till 2019-12-16.
Vellinge och Trelleborgs kommun har informerat om att samråd sker på deras hemsida och
Facebook.

Samrådsunderlaget har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på Trafikverkets kontor i
Malmö från 2019-11-25 till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge 2019-11-26. Man har även
kunnat besvara en enkät på Trafikverkets hemsida.

Följande synpunkter framfördes:

 Det är endast problem under morgontimmarna. Kan man inte åtgärda det genom andra
typer av åtgärder t.ex. sänka hastigheten, variabla hastigheter, ändra ankomsttiderna i
hamnen, avgiftsbelägga vägen, flytta över lastbilstrafiken till järnväg, anlägga järnvägsspår,
annan körsträckning för busslinjerna istället för att bygga ut vägen alternativ tåla köerna?
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 Satsa på mobilitetslösningar istället t.ex. bättre kollektivtrafik och fler cykelbanor som
underlättar pendlingen in mot Malmö.

Trafikverkets svar: I Åtgärdsvalsstudien Stråket Malmö-Falsterbonäset och Åtgärdsvalsstudien för
E6 genom Skåne är det framtaget olika åtgärder för att lösa problematiken utmed stråket, där väg
E6 ingår. För att få en bra helhetslösning som ska gynna superbusskonceptet har åtgärderna
paketerats i flera åtgärdspaket däribland mobilitetslösningar som sänkt hastighet, intelligenta
transportsystem m.m. i ett paket och utbyggnad av E6 med ett tredje körfält i ett paket.

 Låt enbart kollektivtrafiken köra på det planerade körfältet alternativt gör om ett av de
befintliga körfälten till enbart bussfält istället för att bygga ut med ytterligare ett körfält.

Trafikverkets svar: Som väghållare har Trafikverket inte bara ansvar för regionala och lokala
transporter utan även för nationella transporter. E6 ingår i det av EU utpekade TEN-T nät och dessa
är av särskild internationell betydelse och behöver ha en god framkomlighet. I Åtgärdsvalsstudien
för Stråket Malmö-Falsterbonäset och Åtgärdsvalsstudien för E6 genom Skåne ska bussen
framkomlighet ges hög prioritet och för den nationella/internationella trafiken ska trafikstörningar
undvikas.

Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och tillgängligheten för
kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett ytterligare körfält för
att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande trafikslag.

 Kan breddningen göras in mot mittremsan istället för ut i åkermarken.

Trafikverkets svar: Möjligheten att bredda vägen in mot mittremsan har studerats. Alternativet har
förkastats p.g.a att den aktuella sträckan är en betongväg. Att skarva ny väg mot betongvägen
innebär stora byggtekniska utmaningar för att åstadkomma en lösning som har samma bärighet
som idag och som håller över lång tid. Alternativet hade också inneburit höga investering- och
underhållskostnader. Arbetsmiljön under byggtiden hade också försämrats väsentligt. Arbeten skulle
behöva göras på båda sidorna av de norrgående körfälten, och den stora trafikmängden skulle
innebära ökade olycksrisker för både entreprenören och fordonstrafikanterna samt begränsad
framkomlighet för fordonstrafiken i båda riktningarna.

 Negativa till utbyggnad av ett körfält eftersom det kommer leda till ökad trafik och
försämra klimatet och trängseln i Malmö.

Trafikverkets svar: Planerat körfält kommer ansluta direkt till befintlig ramp som leder mot Yttre
Ringvägen och vidare runt Malmö. Från trafikplats Petersborg in mot Malmö kommer inga
förändringar av befintligt vägnät att utföras. Planerade åtgärder för trafikplats Petersborg finns
med i Trafikverkets planer längre fram.

 Ett ytterligare körfält kommer inte minska köerna eftersom det är de som ska köra av mot
Yttre Ringvägen som bildar köerna. Med ytterligare ett körfält som fylls på med bilar
kommer sannolikt leda till ökad köbildningen och filbyten som i sin tur orsakar kökrockar.

Trafikverkets svar: Planerat körfält kommer ansluta direkt till befintlig ramp som leder mot Yttre
Ringvägen. Det tillsammans med tydlig linjemålning och vägvisning kommer leda till att de som ska
köra av mot Yttre Ringvägen ligger i rätt körfält vilket minskar påverkan på de andra två körfälten
med köer och eventuella kökrockar.

 Önskar åtgärder för att minska bullerpåverkan som E6 trafik bidra till.

Trafikverkets svar: En bullerutredning har tagits fram under utformningen av planförslaget. I den
redovisas dagens och framtida bullersituation och behov av åtgärder som kan minska
bullerpåverkan för berörda fastigheter enligt gällande riktlinjer.
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 Positiva till utbyggnaden av ett ytterligare körfält för alla trafikslag eftersom det ökar
framkomligheten och säkerheten på vägen genom färre sena filbyten och kökrockar. Det
minskar även genomfartstrafiken på övriga vägar i området och genom byarna.

 Positiva till utbyggnaden av ett ytterligare körfält, men prioritera kollektivtrafiken genom
att ge dem förtur annars kommer de som kör bil fortsätta åka bil istället för buss.

Trafikverkets svar: Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett
ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande
trafikslag.

 Positiva till utbyggnaden av ett ytterligare körfält, men utökar sträckan från söder om
trafikplats Vellinge södra.

Trafikverkets svar: Det pågår ett parallellt projekt där man ser över trafikplats Vellinge Södra för att
öka kapaciteten för kollektivtrafiken. På resterande sträcka mellan trafikplats Vellinge Södra till
trafikplats Vellinge har det inte bedömts finnas behov för ytterligare kapacitetshöjningar.

Samråd med övriga berörda myndigheter och organisationer
Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med Skånetrafiken 2019-11-04.

Följande synpunkter framfördes:

 Önskar ett separat busskörfält istället för ett körfält som kan användas av alla trafikantslag
eftersom bussarna då skulle kunna köra förbi köerna.

Trafikverkets svar: I Åtgärdsvalsstudien för Stråket Malmö-Falsterbonäset och Åtgärdsvalsstudien
för E6 genom Skåne ska bussen framkomlighet ges hög prioritet och för den
nationella/internationella trafiken ska trafikstörningar undvikas.

Trafiksimuleringen visar på att ett renodlat busskörfält få något längre restid än vid ett körfält för
alla trafikslag p.g.a. att den inte är möjligt att anlägga ett renodlat busskörfält mellan trafikplats
Västra Klagstorp till trafikplats Petersborg eftersom sträckan är för kort.

Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och tillgängligheten för
kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett ytterligare körfält för
att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande trafikslag.

Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev 2019-11-13 till berörda myndigheter, ledningsägare
och organisationer. Samrådsunderlaget har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida och på
Trafikverkets kontor i Malmö från 2019-11-25 till 2019-12-16 samt vid samrådsmötet i Vellinge
2019-11-26.

Följande synpunkter framfördes:

 Weum Gas AB har en befintlig distributionsledning inom området.

Trafikverkets svar: Ledningen ligger söder om planerat projekt och påverkas inte av vägförslaget.

 Tele 2 har befintliga kabelstråk inom området som bör tas i beaktande.
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Trafikverkets svar: Delar av kablarna ligger söder om planerat projekt och påverkas inte av
vägförslaget. Frågor kring ledningar och påverkan på dem hanteras vidare i avtal mellan parterna
samt i förfrågningsunderlaget.

 E.On har ett flertal markförlagda låg- och högspänningsledningar samt luftledning inom
området som bör tas i beaktande.

Trafikverkets svar: Frågor kring ledningar och påverkan på dem hanteras vidare i avtal mellan
parterna samt i förfrågningsunderlaget.

 Sveriges Åkeriföretag framförde att de förespråkar åtgärder för kapacitetshöjning för E6
genom Skåne och tillstyrker att föreslagen ombyggnad genomförs.

Trafikverkets svar: Trafikverket har tagit del av synpunkten.

MSB och Jordbruksverket har avstått från att lämna synpunkter.

3.2. Samråd vid utformning av planförslaget
Samrådet har genomförts under två perioder. Vid den första samrådsperioden år 2020 omfattade
projektet en längre sträcka av E6 mellan trafikplats Vellinge och trafikplats Petersborg där enbart
relevanta synpunkter som berör sträckan mellan trafikplats Västra Klagstorp och trafikplats
Petersborg redovisas. Vid den andra samrådsperioden år 2022/2023 hade projektet en ny geografisk
avgränsning med en kortare sträcka av E6 mellan trafikplats Västra Klagstorp och trafikplats
Petersborg.

Samråd med berörd länsstyrelse
Samrådmöte
Samrådsmöte har genomförts med Länsstyrelsen i Skåne 2020-04-15, 2020-12-02 och 2022-06-01.
Information om samråd har även skickats med brev om att samrådshandlingen har funnits tillgänglig
på Trafikverkets hemsida från 2020-12-07 till 2021-01-11 och 2022-11-25 till 2022-12-16.

 Miljökonsekvensbeskrivningens innehåll och utformning redovisades där länsstyrelsen lyfte
bl.a. att det är viktigt att motivera avgränsningen, vilka tillstånd som krävs för
genomförandet, masshantering, klimatpåverkan, redovisning och motiv av bortvalda
alternativ för bullerskyddsåtgärder och markåtkomst.

 Länsstyrelsen lyfter vikten av att det i MKBn beskrivs varför inte inducerad trafik används,
restid för alla trafikslag som utförts i trafiksimuleringen och det behövs motivering till
varför ej ett renodlat bussfält kommer att byggas. Vidare bör MKB behandla
landskapsbilden i kapitlet kulturmiljö där även hantering av invasiva arter bör beskrivas.

 Vidare uttrycks att jordbruksmark med fördel ska undvikas för etableringsytor men om
åkermark ändå behövs tas i anspråk för detta ändamål bör åtgärder vidtas för att minska
kompakteringsskador.

Trafikverkets svar: Länsstyrelsens synpunkter hanteras vidare i projektet och i MKBn.
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Samråd med Malmö kommun
Samrådmöte och samrådsremiss
Samrådsmöte har genomförts med Malmö kommun 2020-05-04, 2020-11-30 och 2022-09-29.
Information om samråd har även skickats med brev om att samrådshandlingen har funnits tillgänglig
på Trafikverkets hemsida från 2020-12-07 till 2021-01-11 och 2022-11-25 – 2022-12-16.

Följande synpunkter framfördes:

 Efterfrågar att ett renodlat busskörfält inte avfärdas utan att ha analyserats eftersom
Malmö stad vill att kollektivtrafiken ska öka, inte biltrafiken. Att åkermark tas i anspråk för
en knapp förbättring av kollektivtrafikens framkomlighet är det försvarbart? Att anlägga ett
additionskörfält mellan trafikplats Västra Klagstorp och trafikplats Petersborg för att
undvika vävningstrafik är mer förståeligt.

Trafikverkets svar: E6:an tillhör T-ENT-nätverket och Trafikverket har ett nationellt ansvar att
tillgodose samtliga trafikantgrupper.

Trafiksimuleringen visar på att ett renodlat busskörfält inte är möjligt att anlägga mellan trafikplats
Västra Klagstorp till trafikplats Petersborg eftersom sträckan är för kort.

Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och tillgängligheten för
kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett ytterligare körfält för
att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande trafikslag.

 Hur påverkas fastigheten av buller?

Trafikverkets svar: En bullerutredning har tagits fram som redovisas dagens och framtida
bullersituation och behov av åtgärder som kan minska bullerpåverkan för berörda fastigheter enligt
gällande riktlinjer och beräkningsmodeller.

 Undrar vilket underlag gällande trafiksimuleringen har gjorts utifrån.

Trafikverkets svar: Trafikprognos för 2040 har legat till grund och det ska därmed ses som att
åtgärden är tillräcklig till dess. Åtgärdens effektivitet påverkas också av planerade justeringar av
trafikplats Petersborg som ligger längre fram tiden.

 Önskar en förklaring till utformningen av ett extra körfält och inte ett additionskörfält?

Trafikverkets svar: Trafikverks kravdokument (VGU) säger att när det är landsbygdsmiljö ska det
utformas med ett extra körfält och i stadsmiljö kan det utformas med additionskörfält.
Additionskörfält på aktuell sträcka innebär avsteg från kravdokument (VGU) vilket kräver särskild
dispens, och sådan dispens erhålls endast om det finns särskilda skäl, och sådana skäl föreligger inte
i det här fallet.

 Kommer påfarten vid trafikplats Västra Klagstorp vara avstängd under hela byggtiden?

Trafikverkets svar: Nej, utgångspunkten är att den kommer att vara öppen med undantag för
kortare arbeten med exempelvis portaler.

 Poängterar att trots den kortare sträckningen är den föreslagna utbyggnaden inte en
kollektivtrafikåtgärd. Lyfter att förutom att den riskerar att orsaka ökat biltrafikstryck mot
centrala Malmö är åtgärden också ett steg i fel riktning i förhållande till uppsatta klimatmål.

Trafikverkets svar: E6:an tillhör T-ENT-nätverket och Trafikverket har ett nationellt ansvar att
tillgodose samtliga trafikantgrupper. Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja
kapaciteten och tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är
åtgärden ett ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för
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resterande trafikslag. Trafiksimuleringen visar på att ett renodlat busskörfält inte är möjligt att
anlägga mellan trafikplats Västra Klagstorp till trafikplats Petersborg eftersom sträckan är för kort.

 Istället för utökad vägkapacitet förordas i första hand att Trelleborgsbanan byggs ut till
dubbelspår och att satsningarna på utbyggnad av spårkapaciteten i och förbi Malmö
påskyndas (det gäller bland annat planskilda spårkorsningar för Trelleborgsbanans och
Citytunnelns anslutningar till Öresundsbanan vid Svågertorp). I andra hand förordas att E6
byggs ut med ett renodlat busskörfält.

Trafikverkets svar: Trafikverket notera synpunkten. Trafikverket förtydliga att åtgärden följer
tidigare genomförda åtgärdsvalsstudier och gällande finansiering i Regional
transportinfrastrukturplan.

 Oro över att utformningen medför att trafikfarliga situationer uppstår vid byten av körfält.

Trafikverkets svar: Enligt beräkningar är det ca 60 % av trafiken som ska in mot Malmö. Trafiken i
befintligt höger körfält kommer att ledas över i det nya körfältet, som blir nytt höger körfält, med
hjälp av linjemålningen. Fordon som ska mot Malmö har därefter cirka 1,1 kilometer på sig att byta
körfält till mittkörfältet för att inte ledas av till Yttre Ringvägen. Fyra portaler på sträckan kommer
innebära att sträckan förses med en god vägvisning. Detta sammantaget bedöms projektet vidtagit
möjliga försiktighetsåtgärder för att minimera eventuellt ökad risk för trafikfarliga situationer i
samband med växlingsrörelser.

 Av samrådshandlingen framgår att en sänkning av högsta tillåten hastighet till 100
km/timme skulle bli nödvändig med ett additionskörfält. Staden förmodar att en lösning
med renodlat busskörfält också kommer att leda till en hastighetssänkning och menar att
det kan vara en godtagbar konsekvens för att få en god framkomlighet för kollektivtrafiken
utan att det samtidigt leder till ökning av annan trafik. Eftersom den generella
hastighetsbegränsningen för bussar är 100 km/timme försämras inte framkomligheten för
kollektivtrafiken av en sådan hastighetsnedsättning

Trafikverkets svar: E6:an tillhör T-ENT-nätverket och Trafikverket har ett nationellt ansvar att
tillgodose samtliga trafikantgrupper. Standarden på vägen är satt till hastighet 110 km/timme.

 Önskar en komplettering av skyfallsanalys med avseende på dagvattenhantering.

Trafikverkets svar: Norra körbanan avvattnas mot mittremsans dike. Mittremsans dike bedöms
klara av att hantera den ökade volymen vid ett 36 månaders regn och därmed undvika pölbildning.
Då södergående körfält lutar från mittremsan på sträckan kommer vattnet brädda över dessa
körfält till sidoområdet när mittremsan översvämmas vid större regn. Den planerade breddningen
bedöms därmed inte medföra någon ökad risk för stående vatten på vägen vid skyfall.

 Önskar ett förtydligande kring vilka fastigheter som får bullerreducerade åtgärder.

Trafikverkets svar: De fastigheter som får bullerreducerande åtgärder redovisas på plankartorna
med markering av skyddsåtgärder och erbjudande.

Samråd med Region Skåne
Samrådmöte och samrådsremiss
Samrådsmöte har genomförts med Regions Skåne 2020-05-04 och 2022-10-03. Information om
samråd har även skickats med brev om att samrådshandlingen har funnits tillgänglig på
Trafikverkets hemsida från 2020-12-07 till 2021-01-11 och 2022-11-25 – 2022-12-16.

Följande synpunkter framfördes:
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 Är positiv till att åtgärden följer tidigare genomförda åtgärdsvalsstudier och att det
förverkligas. Det är viktigt att planerade åtgärder tillgodoser och förbättrar
kollektivtrafikens framkomlighet i stråket Malmö-Vellinge-Näset och ökad attraktivitet för
kollektivtrafiken.

Trafikverkets svar: Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett
ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande
trafikslag. Trafiksimuleringen visar på att ett renodlat busskörfält mellan trafikplats Vellinge och
Petersborg få något längre restid än vid ett körfält för alla trafikslag. Det är inte möjligt att anlägga
ett renodlat busskörfält mellan trafikplats Västra Klagstorp till trafikplats Petersborg eftersom
sträckan är för kort.

 Är positiva till den kortare sträckningen som innebär en minskning av högklassig
jordbruksmark som behöver tas i anspråk vilket ligger i linje med Regionplan för Skåne
2022-2040 om att hushålla med Skånes värdefulla jordbruksmark.

Trafikverkets svar: Trafikverket noterar synpunkten

 Inför byggnationen önskar Region Skåne en dialog kring avstängningar och hur
Skånetrafiken ska prioritera kollektivtrafiken i den mån det är möjligt.

Trafikverkets svar: Fortsatt dialog kan hanteras under framtagande av förfrågningsunderlag för
entreprenadupphandling.

Samråd med Försvarsmakten
Samråd
Information om samråd har skickats med brev till Försvarsmakten. Samrådshandlingen har funnits
tillgänglig på Trafikverkets hemsida från 2020-12-07 till 2021-01-11 och 2022-11-25 – 2022-12-16.

Följande synpunkter framfördes:

 Vägar och broar ska klara tunga transporter (totalvikt 100 ton, axeltryck 12 ton, bredd 4,2
m).

 Under byggnationen måste framkomligheten säkerhetsställas för tunga transporter
(totalvikt 100 ton, axeltryck 12 ton, bredd 4,2 m).

Trafikverkets svar: Åtgärden påverkar inte befintliga broar eller vägens bärighet. Det får hanteras
genom dispensärende för tyngre/längre/bredare transporter som söks hos Trafikverket.

Samråd med allmänheten och de enskilda som kan bli särskilt berörda
Samråd
Samråd har initierats via mejl och telefon med allmänheten och de enskilda som kan bli särskilt
berörda. Enskilda digitala samrådsmöten har genomförts med de enskilda som kan bli särskilt
berörda 2020-05-13, 2020-05-15, 2020-11-24, 2020-12-08 och under samrådsperioden 2022-11-25
till 2022-12-16. Information om samråd har även skickats med brev till de enskilda som kan bli
särskilt berörda och samrådshandlingen har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida från 2020-
12-07 till 2021-01-11 och 2022-11-25 till 2022-12-16. Det har även annonserats om samråd 2020-
12-07 och 2022-11-19 i Sydsvenskan. Under samrådsperioden 2020-12-07 till 2021-01-11 har det
även annonserats  på Skånetrafikens skärmar i buss nummer 100, 144, 146, 150, 151, 152, 181, 182,
183, 184, 190 och 300 från 2020-12-07 till 2021-01-11. Under samrådsperioden 2020-12-07 till
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2021-01-11 har Vellinge och Malmö kommun informerat om att samråd sker på sina hemsidor och
Trelleborgs kommun har informerat på kommunens Facebooksida.

Följande synpunkter framfördes:

 Positiva till utbyggnaden av ett ytterligare körfält som kommer ge positiv påverkan hela
vägen till Trelleborg.

Trafikverkets svar: Trafikverket noterar synpunkten

 Önskar bullerdämpande åtgärder såsom ljudisolerade fönster samt skärm/vall för att
minska bullerpåverkan som E6 trafik bidrar till. Efter att ha låtit en bullermätning göras som
visar på för höga bullernivåer redan innan breddning av vägsträckan finns en oro över
framtida bullernivåer, då den utförda mätningen dessutom är på en nyasfalterad sträcka.

Trafikverkets svar: En bullerutredning har tagits fram som redovisar dagens och framtida
bullersituation och behov av åtgärder som kan minska bullerpåverkan för berörda fastigheter enligt
gällande riktlinjer och beräkningsmodeller. Beslutade åtgärder har utgått från om de är
samhällsekonomiskt försvarbara med hänsyn till landskapsbild och kulturmiljön i området samt hur
mycket bullerdämpning åtgärden ger.

 Upplever att det trycker vatten från vägen och undrar om det behövs en avskärande
dräneringsledning?

Trafikverkets svar: Detta har studerats och inga indikationer ges i projekteringsskedet. Om det
påvisas i byggskedet hanteras det på plats i dialog med fastighetsägaren.

 Önskemål om att tillfälligt nyttjad mark begränsas med användningsområdet för tunga
transporter för att minska kompaktering. Oro över försämrad brukning på åkermark.

Trafikverkets svar:  Breddningen av vägen utförs från E6. Förslaget omfattar enbart tillfälligt
nyttjande för upplag av massor och inte för transporter.

 De befintliga ritningarna från E6 byggnation under 1970-talet efterfrågas då dessa anses
kunna ligga till grund för projektet med ett redan framtaget vägområde.

Trafikverkets svar: Handlingar har enbart erhållits för delar av sträckan. Handlingarna är dessutom
analoga och en tolkning av vägområdet utifrån släntfot alternativt släntkrön på ett enhetligt sätt
har bedömts som mer tillförlitlig än att digitalisera det bristfälliga ritningsunderlaget.

 Önskar fartkameror.

Trafikverkets svar: Automatisk trafiksäkerhetskamera (ATK) sätts inte upp på vägar med en
hastighet över 100 km/h.

 Projektet måste ta hänsyn till befintlig dränering så den fungera under och efter
byggnationen.

Trafikverkets svar: De befintliga ledningar som vi har kunskap om tas om hand i projekteringsskedet
skulle det tillkomma nya förutsättningar under byggskedet hanteras det på plats i dialog med
fastighetsägaren.

 Kan man inte åtgärda bristen på framkomlighet med andra typer av åtgärder?

Trafikverkets svar: I Åtgärdsvalsstudien Stråket Malmö-Falsterbonäset och Åtgärdsvalsstudien för
E6 genom Skåne är det framtaget olika åtgärder för att lösa problematiken utmed stråket, där väg
E6 ingår. För att få en bra helhetslösning som ska gynna superbusskonceptet har åtgärderna
paketerats i flera åtgärdspaket däribland mobilitetslösningar som sänkt hastighet, intelligenta
trafiksystem m.m. i ett paket och utbyggnad av E6 med ett tredje körfält i ett paket.
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 Fråga angående ersättning.

Trafikverkets svar: Fastighetsägaren har rätt till ersättning för mark som Trafikverket tar i anspråk
vid ett vägbygge och för de flesta skador som uppstår i samband med byggandet.

 Uttrycker oro för påverkan av vibrationer och markförändringar orsakade av den planerade
utbyggnaden och vill att dessa risker beaktas och förebyggs.

Trafikverkets svar: Vibrationsalstrande utredning utförs i förfrågningsunderlaget som redovisar
vilka vibrationsaltsrande tal som är tillåtna för respektive fastighets inom påverkansområdet.

 Önskemål om ett tredje körfält i norrgående riktning vid Vellinge Norra och 1,5 km norrut.
Köerna som uppstår vid Vellinge är kopplat till långsamma filbyten som uppstår då fler bilar
ska samsas på vägen vid Vellinge norra. Det tredje körfältet ska endast får användas av
fordon som kommer från Vellinge norras påfart. Det skulle innebära att bilarna som sedan
ska köra ut på motorvägen håller en högre hastighet och således får lättare för att göra
filbytet. Det tredje körfältet vid trafikplats Petersborg kommer inte att hjälpa mot köerna i
Vellinge och inte förkorta restiden något nämnvärt.

Trafikverkets svar: Ursprungligen utreddes breddning av hela sträckan från trafikplats Vellinge till
trafikplats Petersborg. Genom en trafiksimulering kunde det dock konstateras att en kortare
utbyggnad endast mellan trafikplatserna V Klagstorp och Petersborg skulle ge nästan lika stor effekt
på framkomligheten. Då den mer begränsade åtgärden innebär en mindre investeringskostnad
anses den bättre ur ett samhällsekonomiskt perspektiv.

Utöver framkomligheten så anses utbyggnaden som presenteras i vägplanen även vara viktig ur
trafiksäkerhetssynpunkt. Köbildning på befintlig avfart i Petersborg medför risk för stillastående
fordon ut på E6 med potentiellt allvarliga konsekvenser som följd. Att öka kapaciteten i anslutning
till denna avfart bedöms bidra positivt till att mildra denna risk.

Den föreslagna åtgärden med förlängning av påfarten i trafikplats Vellinge kan innebära att
”flaskhalsen” där den tillkommande trafiken ska in på väg E6 endast flyttas längre fram. Denna
åtgärd anses inte vara jämförbar med utbyggnad av avfarten i trafikplats Petersborg där
belastningsgraden, både idag och vid prognosåret, är nämnvärt högre.

Samråd med övriga berörda myndigheter och organisationer
Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med Skånetrafiken 2020-05-04 och 2022-10-03.

Följande synpunkter framfördes:

 Önskar fortfarande ett renodlat busskörfält men är positiva till ett tredje körfält.

Trafikverkets svar: Åtgärden är en del av ett större åtgärdspaket som ska främja kapaciteten och
tillgängligheten för kollektivtrafiken mellan Falsterbo och Malmö. I detta projekt är åtgärden ett
ytterligare körfält för att öka bussarnas framkomlighet vilket även påverkar positivt för resterande
trafikslag. Trafiksimuleringen visar på att ett renodlat busskörfält mellan trafikplats Vellinge och
Petersborg få något längre restid än vid ett körfält för alla trafikslag. Det är inte möjligt att anlägga
ett renodlat busskörfält mellan trafikplats Västra Klagstorp till trafikplats Petersborg eftersom
sträckan är för kort.

 Information om att busslinje 100 på sträckan från den 12 december 2022 är linje
SkåneExpressen 15.

Trafikverkets svar: Trafikverket noterar synpunkten
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 Information om vilka linjer som trafikerar sträckan och turtätheten för den blivande
SkåneExpressen 15.

Trafikverkets svar: Underlaget inarbetas i underlag till vägplan.

Samrådsmöte
Samrådsmöte har genomförts med berörda ledningsägare 2020-03-27, 2020-12-04 gällande den
tidigare sträckan mellan trafikplats Vellinge och trafikplats Petersborg samt ett flertal samrådsmöte
2022-10-07, 2022-10-25, 2022-10-27 och 2022-12-16 avseende den nuvarande sträckan mellan
trafikplats Västra Klagstorp och trafikplats Petersborg.

Synpunkter framfördes om hänsyn under entreprenaden, åtkomst till ventiler, eventuell flytt av
stolpar samt hantering av skyddsrör.

Trafikverkets svar: Frågor kring ledningar och påverkan på dem hanteras vidare i avtal mellan
Trafikverket och respektive ledningsägare samt i förfrågningsunderlaget.

Samrådsremiss
Information om samråd har skickats med brev till berörda myndigheter, ledningsägare och
organisationer. Samrådshandlingen har funnits tillgänglig på Trafikverkets hemsida från 2020-12-07
till 2021-01-11 och från 2022-11-25 till 2022-12-16.

 E.ON har ett flertal markförlagda låg- och högspänningsledningar samt luftledning inom
området som bör tas i beaktande.

Trafikverkets svar: Frågor kring ledningar och påverkan på dem hanteras vidare i avtal mellan
parterna samt i förfrågningsunderlaget.

 Motsätter sig en breddning av E6 och önskar att man åtgärda problemet genom andra
typer av åtgärder som ges i fyrstegsprincipen.

 Kan man inte åtgärda bristen på framkomlighet med andra typer av åtgärder?

Trafikverkets svar: I Åtgärdsvalsstudien Stråket Malmö-Falsterbonäset och Åtgärdsvalsstudien för
E6 genom Skåne är det framtaget olika åtgärder för att lösa problematiken utmed stråket, där väg
E6 ingår. För att få en bra helhetslösning som ska gynna superbusskonceptet har åtgärderna
paketerats i flera åtgärdspaket däribland mobilitetslösningar som sänkt hastighet, intelligenta
trafiksystem m.m. i ett paket och utbyggnad av E6 med ett tredje körfält i ett paket.

 E.ON hänvisar till riktlinjer för arbeten kring ledningar.

Trafikverkets svar: Trafikverket följer de riktlinjer som finns gällande arbeten kring ledningar.

 E.ON lyfter hur kostnader kring flytt och ombyggnad av ledningar ska hanteras.

Trafikverkets svar: Trafikverket följer gällande lagstiftning och hanterar frågan enligt de
standardavtal som finns.

 Inom det planerade området har Nordion Energi (Swedegas AB och Weum Gas) befintliga
transmissions- respektive distributionsledningar för energigas och hänvisar till särskilda
bestämmelser i enlighet med MSB författningssamling, MSBFS 2009:7.

Trafikverkets svar: Trafikverket noterar synpunkten. Möte har ägt rum där ovanstående har
hanterats.

 Nordion Energi framförde synpunkter kring hur hantering av berörda ledningar ska göras
och lyfte att samordning med Trafikverket bör göras.
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Trafikverkets svar: Detta hanteras vidare i avtal mellan Trafikverket och respektive ledningsägare
samt i förfrågningsunderlaget och kallar till nytt möte i nästa skede.

 SGU har tagit emot rubricerad remiss och hänvisar till att SGUs allmänna riktlinjer följs.

Trafikverkets svar: Trafikverket noterar synpunkten.

Det har även inkommit frågor/synpunkter som ligger utanför projektet och som därmed inte
hanteras i detta projekt utan förs vidare inom Trafikverket.

Havs- och vattenmyndigheten, Räddningstjänsten Syd, MSB och Jordbruksverket har avstått från att
lämna synpunkter.
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Trafikverket, Box 366, 201 23 Malmö. Besöksadress: Neptunigatan 52, Malmö.
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